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Spørgsmål nr. S 231 

§ 20-spørgsmål til skriftlig besvarelse 
 

Til: Klima-, energi- og forsyningsministeren 

Dato: 5. november 2024 

Stillet af: Torsten Gejl (ALT)  

Hvad har ministeren tænkt sig at gøre for at nedbringe udledninger fra 

offentlige indkøb og dermed udnytte potentialet for vigtige CO2-reduktioner?  

(Spm. nr. S 231). 

Begrundelse 

Mens virksomheder i Danmark i disse år rammes af lovkrav fra EU, hvor de 

bl.a. skal rapportere på indkøb, så er der ingen nationale lovkrav, når det 

gælder offentlige indkøb. Politisk har man endnu ikke sat konkrete 

reduktionsmål for CO2-udledninger, når det kommer til offentlige indkøb, 

ligesom vi heller ikke har konkrete krav om at inkludere bæredygtige 

tildelingskriterier i offentlige udbud. Konsekvensen er, at CO2-udledningerne 

fra offentlige indkøb stiger. Energistyrelsens »Global Afrapportering 2023« 

viser således, at klimaaftrykket fra offentlige indkøb er steget med 12 pct. fra 

2019 til 2021. Danmark kan hente inspiration i Norge, hvor det er et lovkrav, 

at kommunerne ved indkøb stiller krav om, at miljø- og klimahensyn skal 

vægte minimum 30 pct. i evalueringen og være i top 3 over tildelingskriterier. 

 

Svaret bedes sendt elektronisk til spørgeren på Torsten.Gejl@ft.dk og til 

Lovsekretariatet på lov@ft.dk. 

 

På Folketingets formands vegne 
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